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Аб’явА
•	 Каб	атрымліваць	кожны	ну-

мар	газеты	«Гасцінец»	паведаміце	
рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	 зрабіце	 бес-
платную	падпіску.

•	 Рэдакцыя	“Гасцінец”	змяш-
чае	бясплатныя	абвесткі	чытачоў	
выдання.	 Дзеля	 размяшчэння	
абвесткі	запоўніце	купон	або	патэ-
лефануйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	 пра-
вы	 спажыўца,	 працаўніка,	то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	 Звяртайцеся	 на	 адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	або	іх	набыць	звяртайце-
ся	на	адрас:	Гарадок,	вул.	Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чацвер	з	
16	да	18,	або	на	тэлефоны	газеты	
«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	–	нашая	падзяка.	Сло-
вам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Вучыся так, быццам табе 
жыць вечна; а жыві так, 
быццам табе памерці 
заўтра.

О. бісмарк.
Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

Вуліцы Гарадка 25-26 снежня нагадвалі ка-
ток

Пасля нечаканых снежаньскіх маразоў ноч-
чу 24 снежня пайшоў дождж. А 25 прыціснуў 
лёгкі марозец і вуліцы Гарадка ператварыліся 
ў каток. Толькі магістральныя дарогі засталіся 
даступнымі для паездак і перамяшчэння 
пешаходаў. На вуліцах прыватнага сэктару 
ўтварыўся суцэльны лядовы каток. Пешаходаў і 
машын на такіх вуліцах амаль не стала.

Камунальнікі павінны пад час галалёду вы-
конваць свае абавязкі і пасыпаць пешаходныя 
дарожкі пяском, а таксама і вуліцы. Толькі 25-26 
іх на вуліцах прыватнага сэктару не назіралася. 
Адпачывала кіраўніцтва. Адпачавалі і звычай-
ныя камунальнікі. Праваслаўныя святкавалі 
каталіцкае Ражство. Толькі аўтааматары і пеша-
ходы з гэтага мелі праблемы. 

27 пайшоў снег і Дзед Мароз выканаў працу 
за камунальнікаў. Толькі вось райвыканкам яму 
за гэта не заплаціць.

Ales.

ПАДЗЕя ГОДА
Ва ўсім свеце, праводзячы адыходзячы 

год, падводзяць яго вынікі. Галоўных пад-
зей, топ-ляпаў, спартсмэнаў года, рок-групаў, 
хітоў, тэлефільмаў і г.д. Падводзячы год мы 
ацэньваем сваю працу ў ім, бо толькі пасля 
яе ацэнкі магчыма рухацца наперад. У свеце 
гэта робіцца на нацыянальным, рэгіянальным 
і правінцыйным узроўні. Бо і ў правінцыі жы-
вуць тыя я ж грамадзяне, якія на сваёй ма-
лай Радзіме рабілі дабро, стваралі падзеі, 
прпацавалі на будучыню.

На нашым партале http://haradok.belarda.
org/ праводзілася апытанне наведвальнікаў 
аб вызначэнні галоўнай падзеі Гарадоччы-
ны ў 2009 годзе. Мы зыходзілі з тых падзей, 
якія адбываліся з намі і вакол нас у 2009 год-
зе. Наведвальнікі партала на першае месца 
паставілі “Галадоўка Аляксандра Жыткевіча 
34%”, а на другое “Дапамога пацярпелым 
у судзе 22%” Сапраўды, на працягу года на 
старонках нашага партала і нашага выдання 
пастаянна з’яўляліся матэрыялы аб Аляк-
сандре Жыткевічу.  Прыняўшы па ўласнай 
ініцыятыве ўдзел у назіранні за кампаніяй 

2008 года малады спецыяліст потым зведаў 
пераслед рэпрэсіўнай машыны і быў асуджа-
ны на тры гады абмежавання волі, пазбаўлены 
працы, якую выконваў добра. Але амаль за 
шэсць месяцаў ён не мог працаўладкавацца, 
прайшоўшы 14 арганізацый раёна пры 
абыякавасці дзяржчыноўнікаў, правёўшы 
галадоўку пратэсту. Толькі акцыя адчаю на-
конт прадажы ныркі падштурхнула спецслуж-
бы даць дазвол на прыём на працу.

У 2009 годзе дэмакратычныя актывісты 
бараніліся і самі, і дапамагалі грамадзянам 
адстойваць свае правы ў судзе.  Упершыню 
мы гэта рабілі сістэмна і гэту працу плануем 
далей працягваць.  Былі б толькі грамадзяне 
гатовы звяртацца за дапамогай. Бо даволі ча-
ста нашы землякі маўкліва зносяць крыўду ад 
міліцыянтаў, ад суда. Мы ж гатовы прыйсці на 
дапамогу па першаму званку.

У адыходзячым годзе ўпершыню афіцыйнымі 
ўладамі была адзначана дата нараджэння 
аўтара паэмы “Тарас на Парнасе” Канстанціна 
Вераніцына. У чэрвені месяцы на цэнтральнай 
плошчы Гарадка шанавалі імя нашага славута-

га земляка, шанавалі 175-ю гадавіну яго на-
раджэння.. 

Імя нашага земляка адкрыў Генадзь Кісялёў 
і зрабіў яго бесмяротным. Надыйшоў час, што і 
вядучае афіцыйнае выданне краіны нагадвае, 
што ў выдавецтве “Мастацкая літаратура” з 
прадмовай Язэпа Янушкевіча, з тэксталагічнай 
падрыхтоўкай і каментарыямі Юрася Пацюпы 
выйшла кніга “Канстанцін Вераніцын “Тарас 
на Парнасе” Паэмы”. У кнізе ўпершыню разам 
надрукаваны два твора Вераніцына і славутая 
паэма “Тарас...”, і антыалкагольная паэма “Два 
д’яўлы”, прычым “Тарас  на Парнасе” надру-
каваны і па-ангельску, і па-расійску. На жаль, 
гэта падзея засталася амаль незаўважнай для 
наведвальнікаў нашага партала.

2009 год адыходзіць у мінулае. Са сваімі 
падзеямі, надзеямі і расчараваннямі. Ад нас 
залежыць, каб у гаду Белага Тыгра было больш 
пазітыўных падзей, каб надзеі збываліся, а 
расчараванняў было б як мага менш. Гэтага 
жадаю і чытачам “Гасцінца”.

Леанід Гаравы.

Камунальнікі 
адпачываюць

“Гасцінец” ў Інтэрнэце
Шаноўны чытач! Раней чым з паштовай 

скрыні вы можаце чытаць нашу газету  ў 
Інтэрнэце. Газета размешчана на сайце 
http://haradok.belarda.org/  і яе магчы-
ма спампаваць у раздзеле “Незалежныя 
выданні” на старонцы “Гасцінец”.
вынікі апошняга апытання 
на сайце http://haradok.belarda.org/
якая падзея года Гарадоччыны 
найбольш значная?
Красавіцкае затапленне ............................ 12%
Святкаванне 175 годдзя Вераніцына...... 6%
Пераслед дэмакратычных актывістаў...14%
Галадоўка Аляксандра Жыткевіча...........34%
Дапамога пацярпелым у судзе ( Аўтухоў, 
Жыткевіч, Рагажынскі, Глінскі і інш.).......22%
        Няма значнай падзеі..............12% 

НавагодНія агеНьчыКі пачаліся
У Гарадоцкім Доме культуры 

23 снежня  пачаліся навагоднія 
агеньчыкі 

Адной з адметнасцей Гарадка 
перад новым годам з’яўляюцца 
тэатралізаваныя навагоднія 
агеньчыкі, якія ладзяцца для 
жыхароў Гарадоччыны ў Доме 
культуры. Сустракаць 2010 год 
гарадчане пачалі з 23 снежня. 
Прафесійныя і самадзейныя арты-
сты Дома культуры падрыхтавалі 
чарговае забаўляльнае шоў па 
сустрэчы года Белага Тыгра.  На-
вагодняя праграма пабудавана 

па матывах казкі аб пошуках 
нявесты. Толькі нявест шукаць 
выпраўляюцца не царскія сыны, 
а Дзеды Марозы. Вакол гэтага 
сюжэта і развіваюцца ўсе падзеі 
навагодняга агеньчыка. Агень-
чыка ў якім шмат песень, танцаў, 
забаўляльных імпрэз, гумару. 
Традыцыйна для гледачоў пра-
водзяцца аўкцыён і конкурсы на 
сцэне.  Гэтым разам на сцэне ў 
конкурсе змагаюцца за перамо-
гу героі фільма «Іроніі лёсу або з 
лёгкім парам» Іпаліт і Яўген Лука-
шын, а таксама дамы вызначаюць 

Снягурку года ў танцавальных 
практыкаваннях.

На першым прадстаўленні но-
вай праграмы ў трох аддзялен-
нях, якая працягвалася з 19.20 
да 24.00,  зала была запоўнена 
крыху больш паловы. Ды і ў 
значнай меры за кошт бясплат-
ных месцаў для удзельнікаў ве-
тэранскага хору «Кацюша», якія 
атрымалі каля 50 білетаў. На ўсе 
наступныя вечары месцы ў зале  
ўжо выкуплены арганізацыямі 
і грамадзянамі. Кошт білетаў на 
навагодні агеньчык у гэтым годзе 

складае 15 тысяч рублёў.
Гарадок жа да гэтага часу не 

адчувае надыходу Новага году. 
Толькі 24 снежня на плошчы 
пачалі ўмацоўваць гарадскую 
ёлку. Раней прывезеную ёлку 
райвыканкамаўскае кіраўніцтва 
забракавала, зрабіўшы папярэд-
жанне камунальшчыкам за яе аб-
скублены выгляд.

Кошт жа ёлак Гарадоцкага 
лясгаса для дамашніх святаў 
застаўся ранейшым: 7500 за ёлку 
да 2 метраў. 

Л. Аляксандраў. 

На здымку: веласіпеды ля чыгуначнага вакзала Гаагі.

ЗдЗеКі З аКтывіста 
працягваюцца

Гарадоцкія ўлады працягваюць вайну з 
сіратой. Знайшлі сабе роўнага. 17 лістапада 
начальнік участка аховы «Віцебскай 
біяфабрыкі» адмовіў Аляксандру Жыткевічу 
ў яго канстытуцыйным праве на працу. 

Гэта ўжо 13 арганізацыя у якой адмовілі 
асуджанаму актывісту ў праве на працу. 
Жыткевіч прайшоў 12 арганізацый Гарадоч-
чыны ў пошуках працы па накіраванню ад-
дзела занятасці Гарадоцкага райвыканкама 
і па асабістай ініцыятыве, але ўсе спробы 
уладкавацца засталіся безвыніковымі..

Цкаванне маладога спецыяліста, што 
працаваў зубным фельдшарам ў Бычыхінскай 
амбулаторыі, які не мае бацькоў, пачалося 
пасля яго ўдзелу у выбарчай кампаніі 2008 
году ў якасці назіральніка. Менавіта тады 
Аляксандр праявіў  ўласную ініцытыву, 
сабраўшы подпісы аднавяскоўцаў, а не 
атрымаўшы дазвол мясцовых чыноўнікаў на 
права быць назіральнікам.

Па сфабрыкаванай заяве супраць сіраты 
распачаўся крымінальны пераслед, які 
завяршыўся вынясеннем прысуда судом Га-
радоцкага раёна  – абмежаванне волі на тры 
гады і пазбаўленне працы па спецыяльнасці 
на два гады. Да гэта прысуду раённая газета 
«Гарадоцкі веснік» ужо праінфармавала сваіх 
чытачоў, што зубныфельдшар парушыў нор-
мы маралі і суд немог ісці насуперак пазіцыі 

ідэалагічнага рупара.
Пасля вынясення прысуду Жыткевіч на 

працягу месяца спрабаваў уладкавацца ў 
5 арганізацый раёна, але нідзе яго не бралі 
на працу. Сірата быў вымушаны правесці 
пяцідзённую галадоўку для прыцягнення 
увагі да свайго становішча, але гэта мала 
паўплывала на мясцовых чыноўнікаў. Толькі 
праз два месяцы Аляксандра ўзялі на вы-
прабывальны тэрмін у Гарадоцкі лясгас. Але 
дырэктар лясгаса М. Заікін праз два месяцы 
адмовіўся ўзяць сірату на працу  простым 
чарнарабочым.

І вось цяпер Аляксандру Жыткевічу 
адмовілі ў працы трынаццаты раз.

Сябры Руху «За Свабоду!» два тыдні назад 
аб’явілі аб збору прадуктаў для церпячага 
нястачу сіраты, які пацярпеў за сваю гра-
мадзянскую пазіцыю. Першыя грамадзяне 
адклікнуліся на зварот і перадалі прадукты 
для сіраты. Зараз актывісты Руху ствараюць 
Камітэт падтрымкі Жыткевіча, каб неабыя-
кавыя грамадзяне Беларусі маглі дапамагчы 
пацярпеламу актывісту і даць адэкватны ад-
луп гарадоцкай уладзе, якая ваюе з сіратой. 
Адначасова з гэтым заклікаюць дэмакра-
тычных актывістаў далучыцца да працы 
камітэта. 

Л. Антонаў. 

Запрашаем  
наведвальнікаў сайта ht tp: / /

haradok.belarda.org/  весці 
свой БЛОГ на нашым парта -
ле. Каб весці  БЛОГ Вам трэ -
ба зарэг істравацца на сайце 
праз опцыю РЭГІСТРАЦЫЯ 

ў правым куту галоўнай 
старонкі  партала. 

Наш Блог

Унесеныя касметычныя змены у ВК не раша-
юць праблемы легітымнасці ўлады 

У снежні месяцы праз дзеючыя органы быц-
цам бы прадстаўнічай улады кіраўнік краіны 
унёс змены ў Выбарчы кодэкс. Пенсійны склад 
ЦВК ухваліў гэтыя змены, адзначыўшы выканан-
не патрабаванняў еўрапейскіх структур па зме-
нах у ВК РБ.

Адбыўся жа чарговы сэанс шаманства -- пад-
мены рэальных зменаў імітацыяй. Палата паслух-
мяна зацвердзіла ўнесеныя папраўкі, асабліва не 
думаючы пра іх змест, адпаведнасць патрабаван-
ням АБСЕ.

Ды і наогул палатачнікі пра гэта асабліва не 
думаюць. Галоўнае мець цёплае месца.

Змены ж па ранейшаму пакідаюць магчымасць 
маніпуляцыі вынікамі галасавання. Па-першае, у 
склад камісій па-ранейшаму могуць уваходзіць 
толькі прадстаўнікі пра-дзяржаўных арганізацый 
ціпа, Белая русь, БРСМ, Жансаветы, афіцыйныя 
прафсаюзы і КРОПКА.

Па-другое, гэтыя камісіі, што будуць па - ра-
нейшаму маналітнымі ад улады, маюць права 
не паказваць сваю маніпуляцыю з бюлетэнымі 
назіральнікам. Права ў назіральнікаў бачыць 
за каго лічаць галасы ў камісіях па-ранейшаму 
няма.

Вось і будзе такая куцая дэмакратыя. Што 
хачу, то і варачу. У сэнсе напішу ў выніковы пра-
такол...

Пажывём. Пабачым.
Mihal.

Зноў будуць 
дурыць?...
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ПРЫВАТНЫЯ 
АБВЕСТКI

24 снежня Аляксандр Жыткевіч амаль прыняты на працу 
ў Гарадоцкую ПМК-51. 

аКтывіст Змагаецца За права На працу

Жыхар гарадоччыны 
прадае нырку

Аляксандар Жыткевіч з вёскі Бычыха 
просіць раённую газэту «Гарадоцкі весьнік» 
бясплатна надрукаваць аб’яву пра про-
даж ныркі: цягам 7-мі месяцаў ён ня можа 
ўладкавацца на працу і ня мае сродкаў да 
існаваньня. 

У працаўладкаваньні за сем месяцаў 
гэтага году спадару Жыткевічу адмовілі 
13 арганізацый і ўстановаў. Ён лічыць, што 
кіраўніцтва раёна распачало супраць яго 
неабвешчаную вайну пасьля ягонага ўдзелу 
ў выбарчай кампаніі 2008-га году ў якасьці 
назіральніка. 

Гарадоцкі актывіст Леанід Гаравы згад-
вае, што 23- гадовага зубнога фэльча-
ра з вёскі Бычыха яшчэ тады начальства 
папярэдзіла пра верагодныя нэгатыўныя на-
ступствы. І неўзабаве маладога спэцыяліста 
асудзілі за нібыта незаконнае атрыманьне 
грошай ад пацыентаў. У траўні гэтага году 
суд пазбавіў Аляксандра Жытквіча права 
займацца прафэсыйнай дзейнасьцю цягам 
двух гадоў. Знайсьці іншую працу аказалася 
амаль немагчымым. 

У ліпені Аляксандар Жыткевіч разам 
з яшчэ адным беспрацоўным гарадоцкім 
актывістам Леанідам Аўтуховым праводзілі 
пяцідзённую галадоўку, каб зьвярнуць ува-
гу грамадзкасьці і ўладаў на свае праблемы. 
Пасьля гэтага Жыткевіча ўзялі на выпра-
бавальны тэрмін у Гарадоцкі лясгас, аднак 
сталай працы атрымаць так і не ўдалося: 
дырэктар адмовіўся прыняць яго нават роз-
нарабочым. 

Рашэньне прадаць нырку жыхар Гара-
доччыны прыняў таму, што іншых сродкаў 
да існаваньня проста ня мае - ён сірата, 
выхоўваўся ў інтэрнаце, а на працу яго не 
бяруць. 

Актывіст руху «За Свабоду!» Леанід Гара-
вы паведаміў, што абвешчаны збор сродкаў 
для Аляксандра Жыткевіча. Неабыякавыя 
землякі ўжо адгукнуліся на зварот і перадалі 
для яго харчы. Зараз актывісты Руху ства-
раюць Камітэт падтрымкі Аляксандра 
Жыткевіча.

Алена Штраль.
http://www.svaboda.org

Актывіст 
амаль 
уладкаваўся на працу

21 снежня Аляксандр Жыткевіч 
працягваў барацьбу за сваё кансты-
туцыйнае права на працу. Гарадоцкія 
ўлады змагаюцца з ім ужо семь 
месяцаў. Найшлі сабе роўнага.Вы 
можаце дапамагчы пацярпеламу ад 
уладаў!

Будучы асуджаны па справе, 
якая ўзнікла пасля яго грамад-
скай актыўнасці, малады чала-
век імкнецца знайсці сродкі для 
існавання. На працягу амаль сямі 
месяцаў Жыткевіч меў толькі часо-
вую працу падсобнага рабочага ў 
лясгасе.

18 снежня Аляксандр звярнуўся 
з заявай ў рэдакцыю «Гарадоцкага 

весніка» дзеля размяшчэння аб’явы 
аб тым, што ён жадае прадаць ныр-
ку. Дадзеную аб’яву малады чалавек 
прасіў размясціць за кошт сродкаў 
калектыва рэдакцыі. Са змаганнем 
дадзеную заяву зарэгістравалі ў 
рэдакцыі пад нумарам 72 ад 18.12. 
2009 г.

У той жа дзень Жыткевіч наведаў 
аддзел занятасці Гарадоцкага рай-
выканкама, якім кіруе Іваноў В..  
Шчэ раніцаў у аддзеле былі месцы 
работнікаў ў Гарадоцкай ПМК 51, але 
ў абед маладому чалавеку адмовілі 
ў гэтых вакансіях.

Сёння зранку Гарадок і Бычыху  
наведалі журналісты незалежнага 

тэлебачання БЕЛСАТ, якія знялі рэ-
партаж аб праблемах актывіста з уд-
зелам жыхароў в. Бычыха. Рэпартаж 
павінен трапіць у навіны ў бліжэйшы 
час.

Аляксандр накіраваў паўторна 
заяву ў Віцебскі абласны суд наконт 
адмены, як ён лічыць, не законна-
га, не справядлівага прысуду, які 
вынес 22 траўня суддзя У. Гладкоў. 
Да паўторнай заявы ён прыклаў 
квітанцыю аб аплаце дзяржаўнай 
мыты грошы на якую сабралі спачу-
ваючыя грамадзяне.

У Гарадоцкім РАУСе Жыткевіч 
вырашыў пытанне аб пражыван-
не ў Гарадку, дзе яму будзе прас-

цей шукаць пра-
цу, атрымаўшы 
дазвол у аддзеле 
в ы п р а ў л е н ч ы х 
работ мясцовай 
міліцыі. Пасля гэта-
га малады чалавек 
запісаўся на прыём 
да старшыні Гара-
доцкага райвыкан-
кама Анатоля Ма-
роза на сераду 23 
снежня.

Л. Гаравы.

Прадаецца
Дом па вул. Палявая 20, т. 

40641, 2173145
Дзіцячая каляска, “Джып” 

сіні, т. 2164076
Каляска для двойні, т. 

80336123957
Дзіцячы ложачак “джып” у 

выдатным стане т. 45422, 
5112020

Дублёнка мужчынская, 150 
т.руб., т. 

1-комнатная кватэра, 3-й 
паверх, цаглянага дома, 36,4 
т. 36618, 2106596

Участак 10 сотак для забудо-
вы з насаджэннямі, т. 4-25-07

Мэбля ужытая, 7 пазіцый т. 
375295937968

Кватэра барачнага тыпу з 
пячным ацяпленнем т. 42570, 
7152672

Гусі, а таксама маладняк з 
сакавіка т. 41146, 7130154

Ваконныя блокі з рамамі, 
танна. Т. пасля 17.00 Вэлкам: 
8029-1490214, 9173128

23 снежня актывісты ПАГА Руху «За Свабоду» наведалі Аляксандра Жыткевіча і выказалі яму як маральную падтрымку, 
так і  перадалі набытыя прадукты 

актывісты руху “За свабоду” праявілі салідарнасць

Раніцай адбылася сустрэча 
Аляксандра Жыткевіча са стар-
шынёй Гарадоцкага райвыканка-
ма А. М. Марозам. На сустрэчы 
прысутнічалі таксама ўсе адказ-
ныя работнікі райвыканкама, якія 
маюць дачыненне да вырашэння 
пытання з працаўладкаваннем 
асуджанага актывіста.

Пад час сустрэчы малады чала-
век даведаўся аб тым, што заробкі 
ў арганізацыях куды ён звяртаўся 
былі заніжаны ў два разы пры яго 
працаўладкаванні. Напрыклад, 

на турбазе «Віцебская» яму маглі 
б плаціць куаля 300 тысяч руб., а 
казалі пра 127 000, неа што не-
магчыма жыць. Таксама начальнік 
аддзела занятасці В. Іваноў 
паведаміў, што накіраванне ў 
ПМК 51 ужо пятнадцатае. Для 
таго, каб Аляксандр мог улад-
кавацца кіраўнікі аддзелаў рай-
выканкамы былі ўжо гатовы 
прадставіць яму транспарт, каб 
ён дабіраўся б да працы. Аднача-
сова было заўважана, што ён мае 
права прадаць сваю нырку, калі 

не будзе працаваць.
Пасля сустрэчы ў старшыні 

райвыканкама Жыткевіч 
прайшоў медыцынскі агляд у 
Гарадоцкі бальніцы бясплатна. 
І з раніцы 24 снежня Жыткевіч 
будзе ўладкоўвацца на працу 
бетоншчыкам-плотнікам ў Гара-
доцкую ПМК-51.

Пасля абеда да Жыткевіча 
завіталі актывісты Руху «За Свабо-
ду!» з Віецбска, а таксама кіраўніца 
жаночага клуба «Гармонія». Каар-
дынатар Руху па Віцебшчыне Х.С. 

Жэляпаў распытаў Аляксандра 
аб апошніх яго спробах уладка-
вацца і выказаў яму падтрымку 
ў барацьбе за канстытуцыйнае 
права на працу. Тамара Карызна, 
кіраўніца клуба «Гармонія», такса-
ма падтрымала маладога чалаве-
ка і перадала яму прадукты хар-
чавання, якія сабралі актывісты 
клуба. Аляксандр Жыткевіч быў 
вельмі ўдзячны актывістам Руху, 
якія праявілі з ім салідарнасць.

Л. Гаравы.

Раніцай 25 снежня  Аляксандр 
Жыткевіч пачаў афармляць да-
кументы па прыёме на працу  
бетоншчыкам-плотнікам ў ПМК-51. Для 
канчатковага прыняцця на працу Аляк-
сандру засталося толькі прадставіць 
дакумент аб заканчэнні Гарадоцка-
га аграпрафесійнага коледжа, дзе 
ён навучаўся прафесіі  станочніка па 
дрэваапрацоўцы, а таксама заклю-
чыць кантракт. Найбольш прымаль-
ным з’яўляецца кантракт да заканчэння 
тэрміна пазбаўлення  права працаваць 
зубным фельдшарам – 2 чэрвеня 2011 
года. Але наймальнік пад уплывам тэле-
фоннага права можа пайсці на заключэн-

не толькі гадавога кантракта. Пры гэтым 
праз год могуць зноў узнікнуць прабле-
мы з працаўладкаваннем. 

Толькі гэта застанецца на сумленні 
мясцовых кіраўнікоў. Як і далейшы 
пераслед другога актывіста Леаніда 
Аўтухова, якога не ўзялі на працу  ужо 
12 арганізацый Гарадка. А 22 снежня су-
довы выканаўца з панятымі апісаў маё-
масць Аўтухова у кошт аплаты штрафу за 
віншаванне гарадчан з Днём прыняцця 
дэкларацыі. Тады суддзя Ганчарова  аш-
трафавала кіраўніка Гарадоцкай суполкі 
БНФ на 1 млн. 400 тыс. рубл.

Л. Гаравы.

ЖытКЕвІчА ПРыНяЛІ НА ПРАцу
З 29 снежня пачаў працаваць асуджа-

ны па палітычным матывам Аляксандр 
Жыткевіч 

29 снежня стаў першым працоўным 
днём Аляксандра ў Гарадоцкай ПМК-
51, куды ён уладкаваўся бетоншчыкам-
плотнікам. Маладога чалавека па кан-
тракту прынялі на год з двухмесячным 
выпрабавальным тэрмінам. Ці працяг-
нуць кантракт пасля двух месяцаў або 
пакінуць без працы – гэта зноў будзе зале-
жыць ад кіраўніцтва мясцовай вертыкалі, 
якая пераследавала актывіста вось ужо 
на працягу года. Пакуль асуджаны будзе 
працаваць на будаўніцтве шматкватэрных 
дамоў па вул. Камсамольскай ля Гарадоц-
кай райбальніцы.

Прыняцце Аляксандра на працу адбы-
лося дзякуючы ўвагі грамадскасці, якая не 
пакінула сірату сам на сам з праблемамі і 
падтрымлівала яго ў цяжкі час.  Жыткевіч 
зведаў ціск уладаў пасля таго, як сама-
стойна стаў назіральнікам на выбарах 
у Палату без узгаднення з вертыкаллю. 
Наколькі страчана сумленне ў рэжыма і 
яго служкаў  будзе бачна пасля двух на-
ступных месяцаў. Крытычным будзе так-
сама канец наступнага году, калі будзе 
вырашацца пытанне ці дазволяць Аляк-
сандру адпрацаваць да часу, калі ён можа 
працаваць зубным фельдшарам. Камітэт 
падтрымкі Жыткевіча спыняе актыўную 
інфармацыйную дзейнасць, але будзе 
інфармаваць грамадскасць аб новых пад-

зеях у лёсе асуджанага актывіста.
Да атрымання першага заробку Аляк-

сандру  па-ранейшаму неабходна  падтрым-
ка. Камітэт падтрымкі Жыткевіча  нагадвае, 
што Аляксандра магчыма падтрымаць до-
брым словам па тэл. +375259335384 або 
+375298904613 або напісаўшы ліст да яго 
на адрас: вул. Савецкая д.4 кв.2, в. Бычыха, 
п/а Бычыха, Гарадоцкі раён, 211570. Спа-
чуваючыя грамадзяне могуць дапамагчы 
актывісту праз картку Беларусбанка, што  
мае нумар 4255 2000 0324 6063 тэрмін 
03/12  Да арганізатара Камітэта  магчыма 
звяртацца па тэлефонах: МТС – 6969347, 
Вэлкам  -- 6723842, або пісаць на мэйл: 
250318@list.ru

Л. Гаравы. 

ХроНіКа ад Камітэта падтрымКі ЖытКевіча  
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беларускай 
рэптыліі шчэмяць 
хвост з розных 
бакоў

чем гроЗит реКордНый долг?

Согласно данным Нацбанка совокуп-
ный внешний долг Беларуси на 1 
октября составил 19 млрд 298,5 млн 

долларов, увеличившись с начала года на 4 
млрд. С учетом поступившего в ноябре оче-
редного транша кредита МВФ внешний долг 
достиг 20 млрд. Независимые экономисты 
рассказали «Салідарнасці» можно ли считать 
эту цифру нормальной для нашей страны и 
чем могут обернуться для Беларуси выплаты 
по внешним долгам.

В структуре совокупной внешней задолжен-
ности внешний долг органов госуправления с 
начала этого года увеличился на 977 млн дол-
ларов и на 1 октября составил 4 млрд 574,2 
млн, сообщает «БелаПАН». Внешний долг ор-
ганов денежно-кредитного регулирования за 
этот же период достиг 2 млрд 520,6 млн дол-
ларов, увеличившись в 5,9 раза с начала года. 

Внешняя задолженность коммерческих 
банков выросла на 38,7 млн долларов и на 1 
октября составила 3 млрд 119,8 млн долла-
ров. Внешний долг прочих секторов экономи-
ки достиг 8 млрд 325,3 млн долларов, увели-
чившись за январь-сентябрь на 998,6 млн. 

Таким образом, с учетом поступившего в 
ноябре очередного транша кредита МВФ в 
размере почти 700 млн совокупный внешний 
долг Беларуси достиг 20 млрд долларов. 

Официальные лица утверждают, что се-
рьезных проблем с обслуживанием государ-
ственного долга нет, сообщает БелаПАН. На 
минувшей неделе министр финансов Андрей 
Харковец заявил, что в проекте бюджета на 
2010 год внешние кредиты запланированы в 
размере 1,1 млрд долларов – видимо, о них 
уже договорились. Тем не менее, 17 декабря 
вице-премьер Андрей Кобяков сказал, что 
государственных внешних заимствований, 
таких как кредит МВФ или как привлеченные 
средства Всемирного банка, в следующем 
году не ожидается, передает www.interfax.by. 

По просьбе «Салідарнасці» независимые 
экономисты дали свою оценку размеру внеш-
него совокупного долга. 

Станислав Богданкевич, экс-председатель 
правления Национального банка РБ: 

– Считаю, что размер совокупного долга в 
20 млрд долларов – некритический. По срав-
нению с другими странами Европы, Беларусь 
еще выглядит в этом плане неплохо.

Меня больше беспокоит не сам размер дол-
га, а темпы его роста. Еще недавно государ-
ственный долг составлял 3,5 млрд, а сегодня 
уже более 7. За год увеличился более чем в 
два раза! Боюсь, как бы мы со временем не 
провалились в долговую яму. 

Ярослав Романчук, руководитель научно-
исследовательского центра Мизеса: 

– Оценивая размер совокупного долга нуж-
но исходить из того, как были использованы 
кредиты. К сожалению, они банально проеда-
лись – реструктуризации экономики не про-
исходило, деньги вкладывались в неэффек-
тивное производство и сохранение старой 
экономики. Здесь уместно будет вспомнить 
пример СССР, который в 1987-89 г.г. при паде-
нии цен на нефть нахапал внешних кредитов, 
а когда пришло время по ним расплачиваться 
бросился допечатывать деньги, что создало 
условия для гиперинфляции начала 90-х. 

Как мы будем отдавать валютные кредиты 
при том, что курс белорусского рубля отно-
сительно доллара и евро падает, одному Богу 
известно. Словам Кобякова о том, что власти 
больше не намерены брать внешние займы, 
я не верю. Белорусской экономике деньги 
нужны, а где их взять, если приватизации по-
прежнему не планируется, а инвестиции мож-
но привлечь, только создав привлекательные 
условия и проведя ту же самую приватиза-
цию? 

Сергей Чалый, экономист: 
– Говоря о совокупном долге в 20 млрд 

долларов, нужно обратить внимание, что его 
львиную долю составляет корпоративный 
долг. Объем госдолга составляет меньше по-
ловины – это немного, поскольку показатель 
устойчивости выводится из сравнения гос-
долга с объемом ВВП, а он составляет у нас 
порядка 50 млрд долларов.

Еще одним важным моментом является то, 
в какие сроки нужно обслужить долги. Если 
корпоративные нужно отдать на протяжении 
1-3 года, то государственные имеют большой 
срок. Основное погашение по госдолгам у нас 
начнется с 2012 года. Нам нужно будет отда-
вать российский долг, взятый в 2007-м, и как 
раз настанет время выплачивать долг от МВФ. 
Это будет серьезной нагрузкой для бюджета. 
В 2012-2013 придется отдавать около 2-2,5 
млрд.

Пасля 10 снежня, калі беларуская дэ-
легацыя шматгадзіннай асадай брала 
Крэмль на змор, некаторыя аналітыкі 
загаварылі пра рэнесанс адносін паміж 
Мінскам і Масквой. Дзяжурны аптыміст 
«саюзнага будаўніцтва» Павел Барадзін 
пусціў пагалоску пра танны газ: маўляў, 
налета беларусам дадуць яго па ста-
рым цэнніку. А беларускі віцэ-прэм’ер 
Уладзімір Сямашка анансаваў атрыманне 
ў 2010-м 8–9 мільёнаў тон бяспошліннай 
расійскай нафты ды іншыя падарункі ад 
Крамля. Кшталту аддалення да 2014–2015 
года роўнадаходных (чытай: сапраўды 
рынкавых) цэн на блакітнае паліва.

Увогуле, таго-сяго пад выбары Крэмль, 
здаецца, паабяцаў падкінуць. Але до-
свед непразрыстых дачыненняў паміж 
заклятымі хаўруснікамі вучыць не спя-
шацца з высновамі, пакуль дамоўленасці 
не зафіксаваны на паперы. Ды і пасля 
падпісання папер усялякае здаралася: 
мегатоны саюзнай макулатуры не працу-
юць.

І вось вам званочак. 18 снежня ў Санкт-
Пецярбургу расійскі віцэ-прэм’ер Ігар 
Сечын фактычна дэзавуяваў калегу Ся-
машку. Стары паплечнік Пуціна, чалавек 
з суровай рэпутацыяй «крамлёўскага 
нафтавіка», якому цяпер даручана выра-
шаць энергетычныя пытанні з Мінскам, 
заявіў журналістам, што яго краіна прапа-
навала Беларусі бяспошлінна толькі 5–6 
мільёнаў тон нафты для ўнутранага спа-
жывання. І баста! Гэта нават менш, чым 
прадугледжвалі ранейшыя дамоўленасці, 
дасягнутыя пасля нафтагазавай вайны на 
пачатку 2007-га. Звыш таго, паводле Се-
чына, з 1 студзеня анулюецца льготнае 
(з паніжальным каэфіцыентам) мыта на 
астатнюю нафту для Беларусі (капец аф-
шору!). Дый газ хаця і ненашмат, але па-
даражэе.

Вось табе, бабуля, і Юр’е! У прыватнасці, 
не сакрэт, што расійцы хочуць улезці 
ў беларускую нафтанку. Тутэйшае ж 
кіраўніцтва, здавалася б, і не супраць 
збыць хваткім усходнім партнёрам частку 
фамільнага срэбра (кшталту акцый ком-
плексу «Нафтан-Палімір»). Але звыкла 
загінае пальцы, выстаўляючы веер кру-
тых умоў. Масква ж, натуральна, збівае 
цану. Акрамя таго, яна не супраць зава-
лодаць кантрольным пакетам «Белтран-
сгаза». Такім чынам, беларускаму боку 
выкручваюць рукі. А прэферэнцыі, аб 
якіх раструбілі вестуны-аптымісты, яшчэ 
віламі па вадзе напісаныя.

З іншага боку, у Еўразвязе, падводзя-
чы вынікі года новай, гнуткай палітыкі ў 
беларускім пытанні, крыху збянтэжана 
чухаюць рэпу. Бо жаданы дэмакратычны 
прагрэс у тутэйшым быцці могуць раз-
гледзець хіба што цераз ну вельмі моц-
ную лупу. Карацей, на фоне ранейшага 
птушынага шчабятання еўрачыноўнікаў 
Еўрапарламент узяў дый выдаў на-гара 
дастаткова непрыемную для беларускіх 
улад рэзалюцыю. 

На фінішы года ў дыялогу Мінска з Бру-
селем павеяла ледзяным холадам. Пры-
чым, як выказаўся еўрапарламентар Яцэк 
Пратасевіч, «маразы ў Еўропу прыйшлі з 
усходу».

Палітолаг Валер Карбалевіч схіляецца 
да высновы, што нават бутафорскай 
лібералізацыі ў краіне наступае канец. 
Год выбараў: тут ужо не да рэверансаў пе-
рад заходнікамі. 

Сапраўды, ёсць сімптомы. З рэзкай 
заявай — маўляў, няма чаго той Еўропе 
спрабаваць нас нахіляць, накідаючы сваю 
трактоўку дэмакратыі — выступіў нядаўна 
кіраўнік прэзідэнцкай адміністрацыі 
Уладзімір Макей. Той, каго ЕС лічыў якраз 
архітэктарам дыялогу з гэтага боку.

І вось свежая заява дэпутата Сяргея 
Маскевіча: Палата прадстаўнікоў лічыць 
дыскрымінацыйным прапанаваны 
Еўрапарламентам парадак фармавання 
беларускай дэлегацыі ў Еўранэсце (хто не 
ведае: так паэтычна назвалі задуманую 
парламенцкую асамблею «Усходняга пар-
тнёрства»). Каса на камень?

«Для Мінска вельмі непажадана ў год 
выбараў апынуцца паміж расійскім мо-
латам і заходнім кавадлам, — гаворыць 
беларускі палітычны аналітык Андрэй 
Фёдараў. — Складваць яйкі ў адзін толькі 
крамлёўскі кошык кіраўніцтва Беларусі 
не стане». 

Паводле яго прагнозаў, масты ў дачы-
неннях з Еўразвязам спальвацца не бу-
дуць. І пэўныя дробныя ўступкі заходнікам 
у 2010 годзе ўсё ж магчымыя. Ну, скажам, 
прапусцяць 10–20 апазіцыянераў у перы-
ферыйныя мясцовыя саветы. У той жа час, 
магчыма, давядзецца «праз не хачу» ахвя-
раваць штосьці і Маскве, лічыць эксперт. 

Канечне, распродаж фамільнага срэ-
бра небяспечны. Расія ціхай сапай ука-
раняецца ў беларускую эканоміку ўсё 
глыбей. Звыш таго, прыватызацыя, раста-
ванне айсберга дзяржаўнай уласнасці — 
гэта само па сабе ёсць стратай звыклага 
базісу для беларускай адміністрацыйнай 
сістэмы. Але давядзецца ахвяраваць 
часткамі дзеля цэлага. Так яшчарка 
адкідвае хвост, каб ацалець у прынцыпе. 
Звышзадача ж беларускага рэжыму — са-
мазахаванне ў персанальным абліччы. 

Зрэшты, і тут час няўмольны. 
Персаналіі не вечныя, колькі ні пера-
рабляй пад сябе Асноўны ды іншыя за-
коны. Як адзначае Віталь Сіліцкі, дырэк-
тар Беларускага інстытута стратэгічных 
даследаванняў, ужо сама праблема пера-
дачы ўлады па меры актуалізацыі будзе 
падштурхоўваць да дрэйфу ў бок больш 
тонкіх унутрыпалітычных механізмаў. Да 
нейкага варыянту кіраванай дэмакратыі.

Галоўны ж вораг міфалагізаванай 
«беларускай мадэлі» — эканоміка з яе 
няўмольнымі законамі.

Можна, канечне, на радасць электара-
ту надрукаваць некалькі лішніх вагонаў 
грошай-фанцікаў пад выбары. Але потым 
гэта вылезе бокам. Крэдыты? Дык ужо 
набегла 20 мільярдаў долараў сукупнай 
замежнай запазычанасці, і зараз ракавай 
пухлінай папруць выплаты па працэнтах. 
Ніякі мытны звяз не дапаможа збываць у 
ранейшых аб’ёмах на ўсходнія рынкі пра-
дукцыю нашых монстраў сацыялістычнай 
індустрыі. Кайф на расійскай энергаіголцы 
таксама вылазіць бокам: мы ўсё больш ад-
стаём ад свету тэхналагічна.

Увогуле, хаця на сёння ў краіне ўсё 
схоплена, новая кадэнцыя абяцае 
вялікія галаўныя болі афіцыйнаму лідэру 
Беларусі. Зрэшты, як і яго цярпліваму 
народу.  Ва ўсякім разе, наверсе нутром 
чуюць, што складваць палітычныя яйкі ў 
адзін кошык надта неабачліва. Давядзец-
ца, халера, вылічваць прапорцыі. 

Аляксандр Класкоўскі.

Согласно данным Нацбанка совокупный внешний долг Беларуси на 1 октября составил 
19 млрд 298,5 млн долларов, увеличившись с начала года на 4 млрд. Независимые эконо-
мисты рассказали «Салідарнасці» можно ли считать эту цифру нормальной для нашей 
страны и чем могут обернуться для Беларуси выплаты по внешним долгам.

снегурочки и деды морозы 
штурмовали палату Нс рБ

Белорусские правозащитники, 
переодетые Снегурочками и зай-
чиками вместе с Дедом Морозом 
22 декабря вновь попробовали 
добиться отмены статьи о неза-
регистрированных организациях. 
Свое обращение они принесли 
в палату представителей нацио-
нального собрания. 

«Просим палату представите-
лей национального сходу Республики Бела-
русь представить заявителям информацию, 
рассматривается ли парламентом вопрос 
о упразднении статьи 193-1 Уголовного 
кодекса. В случае, если этот вопрос не рас-
сматривается, просим немедленно начать 
процедуру включения вопроса об упразд-
нении статьи 193-1 Уголовного кодекса и ис-
ключения из других актов законодательства 
запрета на деятельность от имени незареги-
стрированных объединений в порядок дня 
следующей сессии палаты представителей», 
— цитирует обращение «Наша нiва».

Однако в здание Деда Мороза с зайчика-
ми не пустили люди в штатском. Пройти раз-
решили пройти только одной Снегурочке. 
Но и то лишь для того, чтобы опустить обра-
щение в ящик для писем. 

Судя по всему, подарков к новому году в 
палате представителей не дождутся.

Напомним, что 15 октября группа «Дедов 
Морозов» добровольно сдалась в Генераль-
ную прокуратуру. В своём заявлении на имя 
Генерального прокурора «Деды Морозы» 
признались, что «это незарегистрированное 
объединение на протяжении многолетнего 
периода осуществляет следующую деятель-
ность: организовывает празднование Рож-
дества и Нового года в разных населённых 
пунктах Беларуси, распространяет рожде-
ственские и новогодние подарки (в том чис-
ле среди несовершеннолетних), выступает 
на собраниях, а также в печатных и других 
средствах массовой информации с поздрав-
лениями и наилучшими пожеланиями».

В связи с этим генеральная прокуратура 
предупредила «Дедов Морозов» о возмож-
ном привлечении их к ответственности за 
участие в незарегистрированной органи-
зации. Накануне Нового года на них может 
быть заведено уголовное дело. 

Мінск атрымаў трывожныя званочкі як з захаду, так і з 
усходу. 17 снежня Еўрапарламент прыняў жорсткую рэзалю-
цыю па Беларусі. А назаўтра расійскі віцэ-прэм’ер Ігар Сечын 
даў зразумець, што ў энергетычным супрацоўніцтве ідыліяй 
і не пахне. Яго заявы можна расцаніць як мягка ўпакаваны 
ўльтыматум.

Они требовали отменить 
статью 193-1 уголовного ко-
декса о деятельности от име-
ни незарегистрированных 
организаций. Прорваться в 
здание удалось лишь одной 
Снегурочке, однако в прием-
ную ее не пустили. 
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Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

Напомним, что в Киеве в эту субботу прошли 
съемки шоу «Рождественские встречи», телетран-
сляция которого пройдет 7-го января.

Алла Борисовна является «главной по тарелоч-
кам», как идеолог и рулевой программы. И другие 
звезды просто обязаны ей подчиняться - вне за-
висимости от своих регалий. Нам стали известны 
подробности секретного совещания, которое 
Пугачева провела с артистами перед началом ре-
петиций.

Судя по всему, артистка читала книги по тайм-
билдингу. Алла предложила всем участникам кон-
церта на время Встреч соблюдать ее пять правил.

Первое - не материться. «Боря, это к тебе в пер-
вую очередь относится, если услышу - прибью» - 
особо предупредила певица Бориса Моисеева.

Второе - подавлять в себе «звезду», забыть на 
время о съемках, эфирах и т.д.

Третье - помнить о командном духе. «Сейчас 
все равны, запомните это. Мы сейчас - одна семья! 
Живем и варимся в одном котле».

Четвертое правило - не надираться! Пятое - ис-
коренить в себе самое страшное - зависть.

Но, конечно же, не у всех получилось соблю-
дать Аллины правила. Пока все маститые артисты 
сидели и ждали своей очереди на репетиции, не-
кая украинская певица Gallina устроила скандал. 
Мол, почему я должна сидеть и ждать, у меня дела 
вообще-то. Когда Борисовне доложили о проис-
шедшем, у нее было такое лицо, что все поняли 
- сейчас случится страшное. Но Алла поступила 
очень мудро - просто прилюдно отчитала артист-
ку, как маленькую, и оставила в шоу.

Пугачева жаловалась на то, что у нее очень бо-
лит спина, из-за чего ей приходится пить таблет-
ки, но тем не менее стойко сидела по 10 часов в 
сутки, отсматривая каждый номер.

Смешно получилось с Софией Ротару. Алла 
Борисовна, зная любовь Софии Михайловны к 
собиранию цветов в зале, отправила артистку вы-
ходить из фойе зала, чтобы потом подняться на 
сцену. Но Ротару понимала, что в начале песни ей 
ничего не достанется - люди не успеют вручить бу-
кеты, посему попросила Аллу: «А можно я еще раз 
выйду в зал?». Пугачева милостиво согласилась, 
правда, едко заметила: «А как же ты пройдешь? 
Там кресла будут стоять очень близко к сцене!»

Помимо рабочих дел, Алла Борисовна занима-
лась еще и личными. Артистка дала поручение 
своему доверенному лицу, Валентине Басовской, 
подыскать ей домик в Конче-Заспе (типа нашей 
Рублевки - авт.). Валентина присмотрела аж три 
домика, но певица просто не успела проехать по 
всем трем адресам. Зато она успела зайти в Ин-
тернет и прочитать нашу заметку - о чем нам ста-
ло известно на самом концерте. «Я тут прочитала, 
что ты станцевал для меня брачный танец гама-
дрила!». Максим начал пояснять залу, что на репе-
тиции Пугачева требовала от него невозможного 
- прыгать, как Дима Билан. А так как юморист не 
так силен в танце, как в пении, то решили не за-
ставлять его выделывать на сцене немыслимые 
па.

В день концерта в зале был аншлаг, что при-
ятно. За пять минут до мероприятия в зал зашла 
Юлия Тимошенко и под бурные овации зала усе-
лась в 11-м ряду. Многие артисты выражали свой 
«респект» кандидатке в президенты Украины. 
«Первой ласточкой» стал Николай Басков, кото-
рый вручил Юлии букет ярко-красных роз. Затем 
в зал вышел Филипп Киркоров. Сначала во время 
своей новой песни «В саду эдемовом» присел ря-
дом с Тимошенко, потом скинул куртку и пригла-

сил танцевать. Юлия Владимировна, к удивлению 
многих, не отказалась. За это Филипп встал перед 
ней на одно колено и поцеловал руку. Потом Ти-
мошенко совсем разошлась и вышла на сцену с 
Аллой Пугачевой, где сказала в адрес Примадон-
ны много теплых слов.

Было много интересных номеров. У самой Аллы 
были премьеры. На репетиции во время песни 
«Дорогой» Пугачева попросила найти ей маль-
чика повертлявей. Задачей парня было выехать 
на велосипеде в зал. На прогоне Борисовна всей 
своей, как говорится, задней подвеской, уселась 
на раму. Но в итоге на «Встречах» Алла просто бе-
гает за велосипедистом по сцене.

Хороший номер получился у певицы с Кристи-
ной Орбакайте на песню «Посреди зимы»- про 
дочь, которая приходит к маме со своими про-
блемами, а та ее утешает. Заканчивается тем, что 
Кристина лежит в ногах у Аллы, а та ее гладит по 
головке, как маленькую девочку. Очень трога-
тельно.

Конечно же, было интересно послушать Ана-
стасию Волочкову. Напомним, что балерина не 
так давно запела. Эта новость удивила многих. Но 
оказалось, что Анастасия совсем неплохо поет - в 
духе ранней Натальи Ветлицкой. Да, конечно же, 
она одновременно пела и танцевала. Выглядело 
симпатично.

Верка Сердючка грамотно выбрала наряд - пла-
тье певицы было украшено принтами со светлым 
ликом Аллы Борисовны образца 80-х. Сама Пу-
гачева была в немыслимом желтом балахоне в 
клетку.

Закончилось все в клубе «Фридом», где для 
своих была устроена приватная прощальная ве-
черинка. Были все - и сама Примадонна, и Филипп 
Киркоров, Ани Лорак, Илья Резник с супругой, 
Игорь Николаев, Кристина Орбакайте с мужем... 
Алла решила расслабиться и пила белое вино, о 
чем не преминула сообщить всем своим гостям:

- Я решила сегодня выпить, и пока вроде бы 
нормально! Угощайтесь, смотрите, какие ломо-
вые вкусняшки принесли!

Все гости говорили Алле приятные и теплые 
слова. Илья Резник читал свои стихи, в которой 
назвал Пугачеву «Великой артисткой». «Ой, когда 
я слышу по отношению к себе слово «великая», то 
сразу начинаю толстеть» - в шутку ругалась Алла.

Галкин от чувств даже залез на стул, чтобы 
спеть вместе с Примадонной «Кафешку»:

- Надеюсь, сейчас я попаду в фонограмму - шу-
тила перед началом песни Борисовна. А после 
песни сказала Максу: «Спасибо сынок». Тот опе-
шил, сказал: «Мамулечка, не за что!»

Прекрасное настроение Примадонны почему-
то портил Борис Моисеев, которому она открыто 
говорила: «Сгинь с моих глаз долой. Вместо кана-
ла тебе будет петля!». Артист прятался от гнева 
Аллы за спиной у Филиппа Киркорова.

Кристина Орбакайте была очень откровенна 
в своем тосте: «Эти дни были короткими, вече-
ра длинными, ночи - запоминающимися. Я была 
счастлива, столько времени пробыла с мамой! 
У нас последнее время не получалось часто ви-
деться, и мне не хватало ее материнского тепла. 
И когда я сидела на репетиции, я впитывала эту 
энергетику, которая от нее исходит во время об-
щения с другими людьми! Я обожаю быть с ней, 
когда она творит!».

Закончилось все в полчетвертого утра. Алла 
спела и станцевала, надев на голову украинский 
платочек. А напоследок сказала: спасибо вам за 
то, что продлеваете мою творческую жизнь!

Большая часть этих средств 
была отмыта на территории 
Беларуси, в том числе в круп-
ных государственных проек-
тах. Как заявил заместитель 
генерального прокурора Бе-
ларуси Виктор Конон, по делу 
проходят уже десять человек, 
в том числе ответственные 
должностные лица энергети-
ческой отрасли страны. Все 
они способствовали тому, 
что в течение многих лет ЗАО 
«ИПП «ЕвроЭнерго» являлось 
крупнейшим поставщиком 
оборудования для энергети-
ческой отрасли страны. Через 
эту структуру государство еже-
годно теряло миллионы долла-
ров.
Как ранее сообщал «Ежеднев-
ник», в начале 2009 года про-
куратура Минска возбудила 
уголовное дело в отношении 
генерального директора ЗАО 
«ИПП «ЕвроЭнерго» Игоря 
Павлиша. Его компания в те-
чение 10 лет поставляла для 
предприятий Минэнерго 
оборудование крупнейших 
российских и европейских 
компаний. Среди них ОАО 
«Белэнергомаш» (Белгород-
ский машиностроительный 
завод), ОАО «Сибэнергомаш» 
(Барнаульский котельный за-
вод), ОАО «ЛЭЗ–Новая Сила» 
(энергомашиностроительный 
завод, г.Санкт-Петербург), ОАО 
«Сарэнергомаш» (котельный 
завод, г.Саратов), научно-
производственный центр 
«Анод» (г. Нижний Новгород), 
ОАО «ПТМЗ» (Полтавский тур-
бомеханический завод), все-
мирно известная немецкая 
компания «Фойт» другие.
Черная полоса для ЗАО «ИПП 
«ЕвроЭнерго» настала, когда 
президент Беларуси в ультима-
тивной форме потребовал от 
чиновников ликвидировать в 
Беларуси необоснованное по-
средничество. Именно после 
этого компанию начали оттес-
нять от контрактов Минэнерго, 
а Главное управление по борь-
бе с организованной преступ-
ностью МВД занялось тщатель-
ным изучением деятельности 
Игоря Павлиша.
Уголовное дело не заставило 
себя ждать. Игоря Павлиша 
обвинили в злоупотреблении 
служебными полномочиями 
при поставке оборудования 

для РУП «Минскэнерго». След-
ствие вменило И.Павлишу при-
чинение ущерба предприятию 
в размере 2,5 млрд рублей. 
Однако чем дальше шло рас-
следование, тем очевиднее 
становилось, что вскрыта лишь 
вершина айсберга.
Уже через пару месяцев дело 
взяла Генеральная прокура-
тура, которая инициировала 
проверки всех энергетических 
контрактов «ЕвроЭнерго» с 
предприятиями Министерства 
энергетики Беларуси по всей 
стране. В результате дело на-
чало разрастаться прямо на 
глазах и быстро пополняться 
новыми фигурантами. Уже в ав-
густе Генеральная прокуратура 
предъявила Игорю Павлишу и 
другим фигурантам дела обви-
нение в создании, руководстве 
и участии в деятельности пре-
ступной организации, которая 
в течение как минимум пяти 
лет активно доила энергетиче-
ский бюджет страны.
Согласно последним данным, 
центральными фигурами ор-
ганизации являлись сам Игорь 
Павлиш, а также начальник 
отдела теплотехнических ре-
сурсов ОАО «Белэнергоснаб-
комплект» Спартак Манвелян, 
который был наделен правами 
трейдера и от имени пред-
приятий, входящих в систему 
концерна «Белэнерго», мог 
самостоятельно заключать 
биржевые договора на постав-
ку им оборудования, минуя 
тендерные торги. Согласно по-
следним данным, С.Манвелян 
заключал сделки именно с 
теми компаниями, которые 

контролировал Игорь Павлиш. 
Причем в арсенале послед-
него якобы имелось более 
десятка подставных структур, 
зарегистрированных как на 
территории Беларуси, так и за 
ее пределами.
Как сказал генеральный про-
курор Беларуси Григорий 
Василевич, ущерб в 50 млрд 
рублей, который причинила 
энергетической системе Бела-
руси преступная организация 
И.Павлиша и С.Манвеляна, – 
это огромная сумма. Прибли-
зительно столько, по словам 
Г.Василевича, Беларусь поте-
ряла от всех коррупционных 
преступлений, которые выяв-
лены в стране в течение 2009 
года.
Впрочем, несмотря на то что 
Генпрокуратура уже фактиче-
ски составила картину совер-
шения преступления, в 2010 
году Беларусь ожидает множе-
ство сюрпризов. Скорее всего 
из дела И.Павлиша родится 
еще несколько громких рас-
следований, связанных с от-
мыванием миллионов, «зара-
ботанных» на энергетической 
системе страны. По предва-
рительным данным, И.Павлиш 
участвовал во многих крупных 
проектах и активно спонсиро-
вал средства на государствен-
ные нужды. Так, например, 
компания «ЕвроЭнерго» явля-
лась спонсором Национально-
го олимпийского комитета. Но 
вот вопрос, станут ли под него 
копать?

Сергей Сацук, 
«Ежедневник». 

МОРОЗМ КРЕПчАЛ

в 50 млрд рублей оценивает Генеральная прокуратура ущерб, нанесенный 
энергетической системе беларуси деятельностью преступной организации 
с участием ЗАО «ИПП «ЕвроЭнерго».

Мне до улыбки мила эта формулировка: «постав-
щики услуг сети Интернет по запросу пользователя 
ОКАЗЫВАЮТ УСЛУГИ ПО ОГРАНИЧЕНИЮ ДОСТУПА 
к информации». Хотя, конечно, в нашей стране та-
кое может быть засчитано за услугу.

Или вот фраза более чем: «выработать меры по 
оптимизации стоимости услуг, оказываемых поль-
зователям сети Интернет». Это после чего подо-
рожает или подешевеет? Очень боюсь, когда меня 
«оптимизируют» или того хуже «совершенствуют».

«Приостановление оказания услуг с использо-
ванием сети Интернет осуществляется (…) при 
наличии достаточных оснований полагать, что про-
должение такого доступа будет способствовать со-
вершению правонарушения» — да прям «Особое 
мнение» с Томом Крузом. Но «при наличии доста-
точных оснований полагать» — это оказывается 
нормально. В Уголовном кодексе фраза такая упо-
минается четырежды! Личный обыск без санкции 
прокурора без понятых; задержание подозревае-
мого без особых оснований, но который может 
скрыться, арест подозрительных писем. Интернета 
тут не хватало, ага.

С другой стороны, Оперативно-аналитический 
центр при Президенте – в самом деле администра-
тор домена BY. Тут всё пугающе правдоподобно.

При наличии достаточных оснований полагать, 
что может быть это и утка, решил позвонить в юри-
дический отдел министерства информации. Однаж-

ды я там опытно пытался регистрировать блог как 
типа СМИ. Мне тогда ответили категоричное невоз-
можно: «регистрировать сайты министерство не бу-
дет точно. Об этом сама Петкевич сказала». Теперь 
читаю в меганашумевшем проекте указа: «Совету 
министров в шестимесячный срок определить: по-
рядок государственной регистрации средств мас-
совой информации, распространяемых через сеть 
Интернет». В документе это, кстати, единственное 
упоминание «средств массовой информации».

— Здравствуйте, мы с вами уже общались – я как-
то хотел сайт зарегистрировать как СМИ. Но тогда 
было невозможно. Сейчас, говорят, всё изменится?

— Вопрос не решен. Пока у нас нет никаких до-
кументов.

— А когда он будет решен? Слышал, что готовит-
ся проект указа президента об этом.

— Вот сейчас идет работа. Следите за нашим сай-
том – там всё будет.

— Хотя бы временнее рамки какие-то можно 
узнать?

— Нет, потому что не мы этим занимаемся.
— Но это же вы юридический отдел министер-

ства информации.
— Нет, мы это не делаем, это делается сверху, по-

выше нас.
Так бы сразу и сказали. Теперь поверил.

пять секретных правил пугачевой

Как отмывали мильярды 
на энергетической 
системе страны

Але для гэтага трэба мець фільтр для 
ачысткі вады. 

На навагоднія святы дараць розныя рэчы 
– цукркі, шакалад, парфуму і г.д.. Але для 
здароўя чалавека вельмі карысна чыстая 
вада. Пры усіх стацыянарных ачышчальных 
станцыях вада трапляе у нашы кватэры не да 
канца чыстай. Прычын гэтаму шмат. Напры-
клад, фільтры на ачышчальнай станцыі за-
бруджваюцца, а іх камунальнікі сваечасова 
не меняюць – грошаў няма. А ад неякаснай 
вады пакутвае наш арганізм.

І зараз ёсць выйсці з гэтага становішча – 
набыць фільтр ачысткі вады.  Самыя розныя 
фільтры ачысткі вады прапануе магазін «Да-
мавёнак» ля аптэкі, які ў народзе называюць 
– польскім. 

Пакупнікі могуць набыць фільтры «Брыз», 
«Аквафор» расійскай вытворчасці, якія ста-
новяцца ў лядоўню і вы можаце увесь час 
піць халодную ваду з якасцю крынічнай. Або 
набыць нямецкія фільтры «Брыта». Усе гэтыя 
фільтры даюць якасць ачысткі вады вышэ-
шую, чым стацыянарныя станцыі ачысткі. 
Фільтры, якія неабходна меняць па часу іх 
выпрацоўкі, каштуюць ад 16 да 24 тысяч, а 
самі прыстасавванні для ачысткі ад 44 тысяч 
да 70 тысяч.

І такая неабходная рэч, як фільтр ачысткі 
вады, будзе добрым навагоднім падарункам 
або навагоднім набыццём. У Новы год – з чы-
стай вадой.

Л. Антонаў. 

З чыстай вадой Быць проста

виктор Малишевский, malishevsky.livejournal.com. Наивно, наверное, но не поверил я в 
мегапошумевший проект указа «О мерах по совершенствованию использования нацио-
нального сегмента глобальной компьютерной сети Интернет». Ну, например, никогда 
прежде в законе из «глобальной компьютерной сети Интернет» мы не вычленяли «на-
циональный сегмент» - какое упущение.


